
 فریبا نگران جنجال 
در دربی 

بهتـاش فریبـا نگـران برهـم خـوردن 
نظـم برگـزاری دربـی 102 اسـت. 
دلیـل او دعواهـای اخیـر میـان 
نکونـام و گل محمـدی اسـت. فریبـا 
می گویـد: »دعواهـای اخیـر بـه 
خاطـر قانـون مـن درآوردی سـقف 
قـرارداد اسـت. بـه نظـر مـن در هـر 
حـال حفـظ احترام هـا کار قشـنگی 
است، آنچه مشخص است مربیان 
نبایـد علیـه هـم موضـع بگیرند. من 
نمی خواهـم بگویـم کـه مقصـر چـه 
کسـی اسـت و خیلـی هـم اطلاعـی 
از ریـز اختلافـات نـدارم، امـا بـه هـر 
حـال ایـن صحبت هـا بـه بیـرون 
زمیـن و روی سـکوها و بـه هـواداران 
دو تیـم منتقـل می شـود کـه اتفـاق 
خوبـی نیسـت. مـا حـدود یـک مـاه 
دیگـر دربـی را در پیـش داریـم و 
مـن از الان بـه شـدت نگـران دربـی 

تهـران هسـتم.«

بازگشت به چهار دفاع
جـواد نکونـام در چهـار هفتـه اخیـر 
لیـگ برتـر بـا سیسـتم سـه دفـاع 
تیمـش را بـه میـدان فرسـتاده 
اسـت. در ایـن ایـام اسـتقلال 4 گل 
دریافـت کـرده کـه نشـانه هایی از 
اجـرای نامناسـب بـازی بـا روش سـه 
دفـاع اسـت. اینکـه نکونـام بـرای 
بـازی بـا تراکتـور تصمیـم بـه تغییـر 
روش بـازی تیمـش بگیـرد، قابـل 
پیش بینـی نیسـت امـا دور از ذهـن 
هـم نیسـت کـه سـرمربی اسـتقلال 
بـه دلیـل گل هایـی کـه تیمـش بـا 
ایـن روش دریافـت کـرده اقـدام بـه 
تغییـر روش بـازی تیمـش بگیـرد و 
اسـتقلال را از سـه دفـاع بـه چهـار 
دفـاع تغییـر وضعیـت دهـد. اگـر 
چنیـن تصمیمـی از سـوی نکونـام 
اتخـاذ شـود، محتمـل اسـت کـه 
روزبـه چشـمی بـه پسـت هافبـک 
میانـی منتقـل شـود و مرادمنـد در 
کنـار سـهرابیان بـه عنـوان دو دفـاع 
میانـی بـه میـدان برونـد. البتـه همه 
اینهـا گمانه زنـی اسـت و تـا زمانـی 
کـه لیسـت بـازی منتشـر نشـود، 
نمی تـوان دربـاره ایـن موضـوع بـا 

قطعیـت حرفـی بـه میـان آورد.

نادری با حس انتقام
احتمـال اینکـه نـادری در ترکیـب 
اصلـی تراکتـور مقابـل اسـتقلال 
دیده شـود کم نیسـت. این بازیکن 
در بازی اخیر تیمش مقابل نساجی 
دقایقـی بـه میـدان رفتـه و محتمـل 
بـل اسـتقلال نیـز  اسـت کـه مقا
بـازی کنـد. نـادری زمانـی در ترکیـب 
اسـتقلال حضور داشـت و در فصل 
قهرمانـی کمـک قابـل توجهـی بـه 
آبی هـا کـرد. نکونـام امـا از وقتـی 
سـکان هدایـت اسـتقلال را بـه 
دسـت گرفتـه نسـبت بـه جـذب این 
بازیکـن اعـلام بی نیـازی کـرد و در 
نهایـت نـادری راهـی تراکتـور شـد. 
تقابـل نـادری بـا نکونـام بـه نوعـی 
می توانـد یـک حـس انتقام جویانـه 
از سوی بازیکن کنونی تراکتور علیه 

سـرمربی اسـتقلال باشـد.

 zخبر

 جواد نکونام

مصاحبه علیه یحیی ممنوع

این روزها ســوژه اول رســانه های ورزشــی متعلق به دعوای یحیی و نکونام 
اســت و هیــچ کــس نــوع بیان دو طــرف را اصلاً تأیید نمی کنــد. اما از آنجایی 
کــه تــاج هــم بــه عنــوان رئیــس فدراســیون بــه ایــن نکتــه اشــاره کرد کــه از 
طرفیــن خواســته دیگــر صحبــت نکننــد، باشــگاه اســتقلال نیــز از نکونــام 
خواســت کــه دیگــر علیــه یحیــی مصاحبــه نکند و فعــلاً آتش بــس مقطعی 

اعلام شــده اســت.

 سامان تورانیان

پشت خط یامگا

ســامان تورانیــان، بازیکــن تیم اســتقلال کــه در تیم امید خوش درخشــید 
امیدوار بود که به محض بازگشــت در ترکیب تیم اســتقلال قرار بگیرد، اما 
فعلاً نکونام هیچ رغبتی به بازی دادن او ندارد. در پســت تورانیان، یامگا و 
حردانــی بــرای اســتقلال بازی می کنند و احتمال اینکه نکــو از نام آن دو نفر 
گذشــته و بــه تورانیــان جــوان بــازی دهــد، خیلــی کم اســت. به ایــن ترتیب 

تورانیــان پشــت خط دو بازیکن هم پســتی خــود قرار دارد.

 آرش رضاوند

شرط پنهان

 در بیــن بازیکنــان اســتقلال دو بازیکــن حاضــر بــه کم کــردن قــرارداد خود 
نشــدند که یکی از آنها آرش رضاوند بود. اینطور که گفته می شــود رضاوند 
و مهدی پور گفته اند نصف قرارداد فصل پیش خود را نگرفته اند و اگر قرار 
باشــد قرارداد امســال خود را کم کنند باید پول فصل پیش شــان پرداخت 
شــود. به این ترتیب این دو بازیکن فعلاً با مســئولان باشــگاه برای گرفتن 

حق و حقوقشــان وارد چالش جدیدی شــده اند.

 zمصاحبه

 قریب جای من را در کمیته مجوز حرفه ای گرفت

اولیایی: از این پس تمرکزم روی استقلال است

کاظـم اولیایـی از کمیتـه مجـوز حرفه ای 
فدراسـیون کنـار رفـت و جـای خـود را بـه 
حسین قریب داد. دو مدیرعامل سابق 
استقلال در کمیته ای که نقش کلیدی 
در فدراسـیون دارد جـا بـه جـا شـدند. 
قریـب مدیرعامـل سـابق اسـتقلال کـه 
روزگار موفقـی را در ایـن تیـم پشـت 
سرگذاشـت طی چند سـال اخیر حاضر 
نشـد نـه بـه هیـأت مدیـره اسـتقلال 
بیایـد و نـه پسـت مدیرعاملـی ایـن تیـم 
را قبـول کنـد. قریـب هـر بـار بـه بهانـه 

مشـغله کاری بازگشـت بـه اسـتقلال را 
نپذیرفـت، امـا حـالا در فوتبـال پسـت 
دیگـری گرفتـه اسـت. اینطـور کـه گفتـه 
می شـود اولیایـی از تـاج می خواهـد 
تـا قریـب جایـش را در کمیتـه مجـوز 
حرفـه ای بگیـرد و در نهایـت بـا رضایـت 
رئیـس فدراسـیون مدیرعامـل سـابق 
اسـتقلال جانشـین اولیایـی می شـود. 
انتشار این خبر بهانه ای شد تا به سراغ 
کاظـم اولیایـی برویـم و صحـت و سـقم 
ماجرا را از او بپرسیم. اولیایی هم ضمن 
تأیید خبر، مدعی شد که تمرکز خود را 
روی باشـگاه اسـتقلال گذاشـته اسـت.
  خبـری در خصـوص کنـار رفتـن شـما از 

کمیتـه مجـوز حرفـه ای منتشـر شـد کـه 
خواسـتیم صحـت و سـقمش را از خـود 

شـما جویـا شـویم.
 درسـت اسـت، مـن خـودم از کمیتـه 

مجـوز حرفـه ای کناره گیـری کـردم.
 چرا؟ مثل اینکه آقای قریب جای 
شما را در این کمیته گرفته است؟

بله. من خودم از کمیته مجوز حرفه ای 
کناره گیری کردم و از آقای تاج خواستم 
قـای قریـب جـای مـن را در ایـن  تـا آ

کمیتـه بگیـرد.
 چرا این تصمیم را گرفتید؟

به دلیل مشغله کاری.
 یعنی کلاً نمی خواهید در فوتبال 

فعالیت داشته باشید؟
من در فوتبال فعالیت خواهم داشت، 
اما قرار اسـت در شـرکت پیشکسـوتان 
اسـتقلال از ایـن پـس فعالیـت داشـته 

باشـم.
 مشکل مجوز حرفه ای استقلال 

چه شد؟
من هم هستم تا همین مشکلات را از 

پیش روی استقلال برداریم.
 پس برگشتید به استقلال تا در 

این باشگاه کار کنید؟
اشـتباه نکنیـد. مـن پیـش از ایـن هم در 
شـرکت پیشکسـوتان اسـتقلال بـودم. 
الان نـه عضـو هیـأت مدیـره شـدم و 

نـه سـمتی مجـزا از ایـن گرفتـم بلکـه 
در همـان شـرکت پیشکسـوتان قـرار 
اسـت در کنـار اسـتقلال باشـم و بـه ایـن 
تیـم کمـک کنـم. مـن خودم خواسـتم از 
کمیتـه مجـوز حرفـه ای کناره گیـری کنم 
و بـاز هـم مـن خواسـتم آقـای قریـب کـه 
تحصیلات شـان در زمینـه مدیریـت 
ورزش و اقتصـاد اسـت بـه ایـن کمیتـه 
اضافـه شـوند تـا کمـک کننـد. از آقـای 
تـاج و آقـای قریـب کـه پیشـنهاد مـن را 
قبـول کردنـد سپاسـگزاری می کنـم و از 
این به بعد هم در شرکت پیشکسوتان 
اسـتقلال تمرکـز خـودم را خواهـم 

گذاشـت.

 حالا که می خواهید تمام تمرکز 
خود را در این کمیته بگذارید، 

قرار است چه تصمیماتی بگیرید 
و تاکنون کارهای استقلال چطور 

پیش رفته است؟
مـن قـرار اسـت در جلسـه بـه صـورت 
مفصـل مسـائل مربـوط بـه اسـتقلال 
را )در زمینـه مجـوز حرفـه ای و مباحـث 
دیگر( بررسی کنم. بعد از اینکه مفصل 
تمـام نـکات بررسـی شـد، در خدمـت 
رسـانه ها هسـتم تـا خروجـی جلسـه را 
بـه آنهـا اطـلاع دهـم، امـا تـا زمانـی کـه 
تصمیمی گرفته نشـده نمی توانم هیچ 

نکتـه ای را توضیـح دهـم.

به امید خدا مسأله ای 
که برای آقای مهدی 

هاشمی نسب به 
وجود آمده، با 

کم شدن قرارداد 
تعدادی از بازیکنان، 

به همین زودی ها 
برطرف شده و ما 

شاهد حضور دوباره 
و تأثیرگذار مهدی 

روی نیمکت هستیم. 
او باید روی نیمکت 
باشد چون به هیچ 
وجه نمی توان تأثیر 

حضورش را منکر شد
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11استقلال

نشسـتن روی صندلـی سرپرسـتی تیـم 
بـزرگ و پرطرفـدار اسـتقلال و برطـرف 
کـردن مسـائل و حواشـی ایـن تیم هـا 
کاری بسـیار سـخت اسـت. علـی سـامره 
کـه خـودش از جنـس فوتبـال و کامـلاً از 
نـوع اسـتقلالی اش هـم هسـت خیلـی 
خـوب توانسـته وظایفـش را انجـام دهـد. 
او خوب می داند که در روزهای حسـاس 
لیـگ نبایـد بیـش از ایـن بـه حواشـی 

پرداخـت.
  اتفاقات این روزها پیرامون باشگاه 

شما و پرسپولیس حواشی زیادی 
به همراه داشته است.

قـرار شـد دیگـر بـه ایـن مسـأله خیلـی 
یـن اسـت کـه  قعیـت ا زیـم، وا نپردا
دوستان شروع کننده این مسأله بودند، 

مـا هـم از تیـم خودمـان دفـاع کردیـم. 
امیدواریـم از ایـن بـه بعـد همـه اتفاقـات 
عادلانـه و بـه دور از هیاهـو رقـم بخـورد. 
مـا حتـی بـه بازیکنـان خودمـان هـم 
گفتیـم در ایـن رابطـه دیگـر مصاحبـه ای 

انجـام ندهنـد.
 اهالی فوتبال هم دوست دارند که 

این حواشی پایان پیدا کند.
مـا بایـد بـه همدیگـر احتـرام بگذاریـم. 
پرسپولیس تیم بزرگی است، چند بار هم 
قهرمان شده و چندین نایب قهرمانی در 
آسـیا داشـته، امـا نمی تواننـد دو قهرمانـی 
مـا در آسـیا را کتمـان کننـد، پـس احتـرام 

گذاشـتن بایـد دو طرفـه باشـد.
 گفته شده از شما هم شکایت 

کرده اند.
مـن در جریـان نیسـتم، امـا مـن گفتـم که 
یـک هفتـه داوری بـاب میل شـان نبـود 
و نگفتـم کـه بـه نفـع و یـا ضررشـان بـود. 
امـا بـه قـول معـروف حـرف را بیندازیـد 

صاحبـش برمـی دارد.
 پرسپولیسی ها شما را آغاز کننده 

می دانند.
قبـل از همـه باشـگاه اسـتقلال از آنهـا بـه 
طـور رسـمی شـکایت کـرد، بعـد آنهـا سـر 
کـم کـردن قـرارداد بازیکنـان مـا، کنایـه 
زدنـد کـه بعـد از آن آقـای نکونـام خیلـی 
محترمانـه بـدون اینکـه از کسـی اسـم 
بیـاورد در ایـن بـاره صحبـت کرد. در واقع 
شـروع کننده آنهـا بودنـد و الان می گویـم 
مـا دیگـر تصمیـم نداریـم بـه این مسـائل 
بپردازیـم و بایـد همـه تمرکزمـان را روی 

تیم مـان بگذاریـم.
 مشکل کارت بازی مهدی هاشمی 

نسب چه زمانی برطرف می شود؟
بـه امیـد خـدا مسـأله ای کـه بـرای مهـدی 
هاشمی نسـب بـه وجـود آمـده، بـا کـم 
شـدن قـرارداد تعـدادی از بازیکنـان، بـه 
همین زودی ها برطرف شـده و ما شـاهد 
حضـور دوبـاره و تأثیرگـذار مهـدی روی 
نیمکـت هسـتیم. او بایـد روی نیمکـت 
باشـد چـون بـه هیـچ وجه نمی تـوان تأثیر 

حضـورش را منکـر شـد.
 تکلیف بازی با تراکتور چه شد؟

مـا منتظـر اعـلام فدراسـیون و سـازمان 
لیـگ هسـتیم.

 چه انتظاری دارید؟
بـه  بـا توجـه  یـن اسـت  ا مـا  ر  نتظـا ا
حساسیت بازی ها و فاصله کم تیم های 
بـالای جـدول تمـام مسـابقات ایـن هفتـه 
برگـزار شـود. در واقـع درخواسـت مـا ایـن 
اسـت کـه یـا تمـام بازی هـا برگـزار شـود یـا 

هیـچ کـدام.
 هفتمین سالگرد منصور 

پورحیدری را پشت سر 
می گذاریم...

 خـدا رحمتـش کنـد، بـدون شـک یکـی 
از اسـطوره های تکـرار نشـدنی باشـگاه 
اسـتقلال و فوتبـال ایـران اسـت. مـن 
خاطـرات بسـیار زیـادی از ایشـان دارم و 

درس هـای زیـادی هـم آموختـه ام.
 از همان خاطرات بفرمایید.

یـادم هسـت در یـک بـازی تدارکاتـی 16 
تـا فرصـت تـک بـه تـک را از دسـت دادم 
امـا تعویضـم نکـرد. یـک بـار هـم بـا اینکـه 
بازیکـن فیکـس تیـم فجـر بـودم شـب 

قبـل از بـازی بـه اتفـاق داود سیدعباسـی 
و فـراز فاطمـی گیـم بـازی می کردیـم. 
منصورخـان هـم عـادت داشـت بـه اتـاق 
بچه هـا سـر بزنـد، کـه خـوب اسـتراحت 
کننـد، امـا همـان شـب منصورخـان وارد 
اتـاق مـا شـد، فـراز خودش را بـه خواب زد، 
مـن از ترکیـب اصلـی خـارج شـدم و فـراز 
کـه ذخیـره مـن بـود، جایـم بـازی کـرد. یک 
خاطره من هم مربوط به دربی می شـود، 
همـان مسـابقه کـه مـا دو بر صفر باختیم، 
حـدود دقیقـه 85 بـه زمیـن رفتـم، دقیقـه 
95 اخـراج شـدم، بعـد داور هـم بلافاصلـه 
بعـد از اخـراج مـن سـوت پایـان بـازی را 
زد. منصورخـان در رختکـن گفـت، فـردا 
10 صبـح بیـا باشـگاه، وقتـی رفتـم پرسـید 
چـرا اخـراج شـدی، گفتـم آقـا بـه خاطـر 
بـازی نکردنـم خیلـی ناراحت بـودم و فیلم 
بـازی را هـم ببینیـد در همـان 10 دقیقـه 
همـه تلاشـم را کـردم. خـدا بیامـرز خیلـی 
بـه نظـم و انضبـاط اهمیـت مـی داد و مـن 
خیلـی خـوش شـانس بـودم کـه افتخـار 

شـاگردی اش را داشـتم.

جعفر  برزگر
روزنامه نگار

 zگفت و گو

مهدیه دریابیگی
روزنامه نگار

 سامره: 
 احترام باید 
دو طرفه باشد

 واکنش سرپرست استقلال 
به مناقشه با پرسپولیس 

گفتم 
باب میل شان 

 نبود 
 نگفتم

 به نفع شان


